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BSC 00.0041

Notulen congres 70 D66 c o n c e pt ter vaststelling door BSC
25 maart 2000
Theater & Congrescentmm de Flint, Amersfoort

Opening
Het congres wordt geopend door de partijvoorzitter en hij geeft het woord over aan de 
burgemeester van Amersfoort, Albertine van Vliet-Kuiper. Zij heet iedereen van harte 
welkom. Gerard Schouw introduceert de congresleiding en draagt het voorzitterschap aan hen 
over. De notulen- en stemcommissie worden benoemd. Er volgt een toelichting op de 
stemprocedures door de stemcommissie en een toelichting van de verkiezingsprocedures door 
de Landelijke verkiezingscommissie.
Voor vragen aan de Tweede Kamer ligt tot 11.00 uur een sprekerslijst klaar.
De stembus voor de verkiezing van besturen is tot 13.00 uur geopend.

Financien
De contributieregeling 2001 wordt door het congres zonder stemming aangenomen.

De afdrachtregeling 2001 wordt door het congres zonder stemming aangenomen.

Ten aanzien van de financien zijn er een aantal modes ingediend. Vanuit het congres wordt 
een orde-voorstel ingebracht om de behandeling van deze modes uit te stellen tot ook de 
indieners uit Groningen aanwezig zijn. Dit voorstel wordt door het congres verwoipen.
Motie 70.0034,verplichte afdrachtregeling: het HB wil deze mode overnemen met de 
kanttekening dat er eerst onderzocht moet worden of het juridisch mogelijk is en zij widen 
ook de benoemde vertegenwoordigers er in mee nemen. De motie wordt na stemming 
aangenomen.
Motie 70.0057, fmanciele afdracht ambtdragers: Het HB wil deze motie ook overnemen, na 
een onderzoek naar de juridische mogelijkheden. De motie wordt na stemming aangenomen. 
Motie 70.0060, persoonlijke financiering verkiezingscampagnes: De indiener vindt dat het 
voorstel van de penningmeester dat kandidaten hun eigen verkiezingscampagnes bekostigen 
aan kapitaalkrachtige kandidaten een voorsprong geeft. Het HB licht toe dat het om 
persoonsgebonden budgetten gaat en niet om financiering en dat er ook nog geen voorstel ligt. 
Het HB raadt aan deze motie in te trekken en eventueel opnieuw in te dienen op het 
najaarscongres als de begroting 2001 voorligt, met daarin voorstellen voor de campagne. Na 
stemming wordt deze motie verworpen.

Organisatie
De wijzigingsvoorstellen van statuten en huishoudelijk reglement, worden na aanwezigheid 
van het quorum, aangenomen (Een gevolg hiervan is dat de aanduiding hoofdbestuur (HB) 
verandert in: landelijk bestuur (LB).)
Ten aanzien van de organisatie zijn een aantal moties ingediend:
Motie 70.0024, voorselectie: Het LB wil de strekking van de motie overnemen en kan daar 
ook op aangesproken worden. Maar in dit geval is het niet terecht, gezien de lange 
voorgeschiedenis van Burger en bestuur. Na stemming wordt de motie verworpen.
Motie 70.0056, individuele verslaglegging volksvertegenwoordigers; Het LB wil deze motie 
om technische redenen ontraden, het gaat veel papier kosten en de fractie wil verslag doen via
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individuele web-pagina’s. De indiener vindt dat het in bet jaarverslag hoort. Bert Bakker zegt 
dat kwantiteit geen kwaliteit is en dat de fractie als totaal meet worden gezien.
De motie wordt na stemming verworpen.
Motie 70.0058, zusterpartijen op congres: wordt door de indiener ingetrokken, hoewel hij het 
wel jammer vindt.
Motie 70.0001, recycled papier: De indiener vraagt zich af wie tegen deze motie lean zijn.
Voor het vele papier dat nu voor het congres ligt zijn vele bomen omgezaagd. Het huidige 
gerecyclede papier is mooi wit en het spreekt aan de groene component van D66, Het LB heeft 
onderzocht dat het LS nu Fins 100% gerecycled papier gebruikt. Het beste is over te gaan op 
digitalisering. Om deze beide redenen ontraadt het LB deze motie. Volgens de indiener wordt 
er geen gerecycled papier gebruikt.
Na stemming wordt de motie aangenomen

Presentatie kandidaten besturen en commissies
De kandidaten presenteren zich voor de besturen en commissies. Alleen voor de vacatures van 
lid Stichting Wetenschappelijk bureau zijn meer kandidaten dan vacatures, een hiervan,
Shanta Singh, heeft zich teruggetrokken.

Rapportage uitvoering besluiten en vragenronde congres aan HB, TK, EK, EP, SWB en 
OC
Het congres maakt geen gebmik van de mogelijkheid om vragen te stellen.

Actuele Politieke Moties (eerste ronde)
Motie 70.0072, Europese wet Openbaarheid van Bestuur: De indiener geeft aan dat deze wet 
een verbetering zou moeten zijn en niet een verslechtering. Het LB wil de motie overnemen. 
De motie wordt na stemming aangenomen.
Motie 70.0073, Oostenrijk en omgaan met extreem-rechts: De indiener geefl aan dat de sfeer 
tegen Oostenrijk hetzerig wordt, de burgers worden nu ook getroffen en het moet alleen de 
regering zijn. Daarom moet er een debat komen over hoe om te gaan met gevallen als 
Oostenrijk. Het LB wil de motie overnemen. Na stemming wordt de motie aangenomen.
Motie 70.0074, Oostenrijk: De indiener geeft aan dat deze motie verder gaat dan de vorige. 
Wat de EU nu doet, lean niet. Een democratisch tot stand gekomen regering moet ook 
gerespecteerd worden. Het LB is verdeeld; In de vorige motie is gezegd dat de regering 
getroffen moet worden en niet de burgers. Het intrekken van de sancties lean een verkeerd 
signaal zijn. Jan Hoekemapleit tegen deze motie. De sancties richten zich op de regering en 
zij hebben nu al voor een deel effect. Het is nog niet gelukt Haider uit de regering te houden. 
Vanuit de zaal wordt aangegeven dat het asielbeleid in Denemarken nog stronger is. Tot slot 
zegt de indiener dat de sancties zijn gericht tegen een democratisch besluit. De motie wordt na 
stemming verworpen.
Motie 70.0066, Oostenrijk: De indiener geeft aan dat de boycot-maatregelen tegen Oostenrijk 
geen effect hebben gehad. Daarom moet Oostenrijk geholpen worden het politieke debat aan 
te gaan, zodat proteststemmen weer democratisch worden. Wij moeten het Liberales Forum 
steun geven. Omdat de tekst bij het advies, tweede streepje niet helemaal juist is, wordt deze 
door de indiener gewijzigd in: “onderschrijft het streven van het Liberales Forum naar 
ontzuiling van de Oostenrijkse samenleving en naar modernisering van de sociaal- 
economische advies- en besluitvormingsprocedures”. Lousewies van der Laan heeft gesproken 
met het Liberales Forum en zij hebben de steun van D66 hard nodig. Zij pleit daarom voor
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deze motie. Het LB raadt de gewijzigde mo tie aan. De indiener geeft tot slot aan dat 
samenwerking heel belangrijk is. De motie wordt na stemming aangenomen.
Motie 70,0033, Verkiezen burgemeester; De indiener geeft aan dat het rapport Elzinga 
geslaagd was, behalve op het punt benoeming burgemeester. Het valt niet uit te leggen 
waarom grote steden wel en waarom kleine niet hun burgemeester mogen kiezen. De indiener 
laat het deel "constaterende dat” van de motie vervallen. Olga Scheltema zegt dat de TK- 
fractie de motie steunt. In alle gemeenten moet een rechtstreeks gekozen burgemeester komen. 
Vanuit de zaal wordt aangegeven dat een door de raad gekozen burgemeester haalbaarder is.
Je kunt beter iets dan niets hebben. Vanuit de zaal wordt ook aangegeven dat je voor je 
principes moet vechten, anders krijg je een uitholling van je ideeen. Het LB raadt de motie 
aan. De indiener vindt tot slot dat een door de raad gekozen burgemeester geen stap vooruit is, 
maar juist terug. D66 moet voor het goede gaan. Na stemming wordt de motie aangenomen. 
Motie 70.0064, Bestuurlijke vernieuwing: De indiener geeft aan dat er eerst een opinie- 
onderzoek in het land gehouden moet worden over voorstellen voor bestuurlijke vernieuwing. 
Vanuit de zaal wordt aangegeven dat uit onderzoek blijkt dat 70% van de bevolking voor de 
bestuurlijke vernieuwing is. Vanuit de zaal wordt ook gezegd dat er met de bewoners moet 
worden gesproken over participatie en inspraak en niet over procedures. Het onderzoek waar 
de motie naar vraagt is al gedaan. Olga Scheltema geeft aan dat er gepeild is dat burgers dit 
willen. Inspraak is belangrijk, maar daar gaat deze motie niet over. Het LB ontraadt de motie, 
omdat de bestuurlijke vernieuwing een van de idealen is zoals in het verkiezingsprogramma 
beschreven. De indiener geeft tot slot aan dat de motie was bedoeld als reactie op het rapport 
Elzinga en als zodanig is ingediend. Na stemming wordt de motie verworpen.

Alvorens over te gaan tot het volgende agendapunt wordt de ledenvergadering van de 
Bestuurdersvereniging aangekondigd en worden de Slowaakse en Vlaamse gasten welkom 
geheten.

Wilfried Derksen
geeft een toelichting op de buitenlandse contacten van D66.

Uitgangspunten van de Democraten
Alvorens over te gaan tot behandeling van de modes op dit punt geeft Wilfried Derksen een 
toelichting op de uitgangspunten.
Motie 70.0042, Gedateerde alinea’s: De indiener geeft aan tegen de term radicaal te zijn. 
Vanuit de zaal wordt gezegd dat D66 radicaal en vooruitstrevend is. Francine Giskes vindt 
radicaal heel bruikbaar. Het LB ziet geen reden om het wijzigen, omdat de mens-visie van 
D66 radicaal is. Tot slot geeft de indiener aan dat radicaal een term is uit de jaren ’70 en niet 
bij deze partij past. De motie wordt na stemming verworpen.
Motie 70.0050, Verbeteren democratie: De indiener geeft aan dat er eerst een doel vastgesteld 
moet worden en daarna kan je pas een document over de identiteit opstellen. Vanuit de zaal 
wordt gereageerd dat het doel van D66 is de vrije ontplooiing van mensen, die bereikt kan 
worden via radicale democratie. Zo is het bij de oprichting van D66 gezegd. Deze motie is 
daarom te beperkt en wordt afgeraden. Vanuit de zaal wordt ook aangegeven dat deze motie 
een stap terug is. Het LB vindt dat er meer nodig is dan radicale democratie en dat is het 
mensbeeld. Tot slot geeft de indiener aan dat de democratie geen organisatorische zaak is, 
maar dat zij is gebaseerd op een mens-visie. De motie wordt na stemming verworpen.
Motie 70.0002, Opnemen solidariteit is ingetrokken.
Motie 70.0049, Duurzame ontwikkeling: De indiener geeft aan dat duurzame ontwikkeling de 
basis moet zijn van de uitgangspunten. Vanuit de zaal wordt gezegd dat dit in de tekst wel
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terugkomt. Het LB ziet de duurzame ontwildceling terugkomen bij bet hoofdstuk 
“Betroldcenlieid”. Tot slot geeft de indiener aan dat bij erkent dat duurzame ontwildceling in 
het stuk wel voorkomt, maar dat het voor de commumcatie beter is het onder een apart item te 
noemen. Dan komt dit onderwerp beter tot uitdrukking. De mode wordt na stemming 
verworpen.
Mode 70.0023, Democratie: Het LB begrijpt de mode niet en lean de mode niet ondersteunen, 
omdat deze mode niet is toegelicht. De mode wordt na stemming verworpen.

De UITGANGSPUNTEN VAN DE DEMOCRATEN worden zonder stemming aangenomen.

De voorzitter schorst voor de lunchpauze.

Actuele politieke moties (tweede ronde)
Motie 70.0067, Second Opinion in de gezondheidszorg. De indiener geeft aan dat de second 
opinion nog niet altijd geregeld is. Vanuit de zaal wordt aangegeven dat men recht op 
zelfbeschikking heeft en dat daarvoor een second opinion nodig is. Vanuit de zaal wordt ook 
gezegd dat de formulering van de motie onjuist is en erg vaag. Volgens het LB is de second 
opinion geregeld en daarom is deze motie overbodig. Het LB ontraadt de motie. De motie 
wordt na stemming verworpen.
Motie 70.0068, Verpakkingsconvenant wordt zonder stemming en zonder toelichting 
aangenomen.
Motie 70.0069, Werknemerscommissaris: De indiener geeft een toelichting op De Kargadoor, 
een nieuwe digitale afdeling. De zaal reageert op de motie door te zeggen dat een 
werknemerscommissaris een soort vechtpartij wordt. De OR is heel goed in staat om mensen 
voor het commissariaat voor te dragen. Het inititatiefwetsvoorstel is echt van D66, deze motie 
is niet sociaal-liberaal. Het is een ouderwets idee. Arthie Schimmel legt uit dat er meer 
inbreng van werknemers moet komen. In het initiatiefvoorstel komt D66 met het voorstel 1/3, 
1/3 en 1/3. Het LB ontraadt de motie, omdat het initiatiefvoorstel evenwichtiger is. De 
indiener is bang dat het initiatiefvoorstel verkeerd uitpakt. De motie wordt na stemming 
verworpen.
Motie 70.0070, Aanpassing structuurregime: Het LB ontraadt deze motie, omdat je het belang 
van de gehele onderneming moet vertegenwoordigen. Na stemming wordt de motie 
verworpen.
Motie 70.0071, Rekeningrijden: De indiener trekt de twee laatste gedachtestreepjes bij de 
overweging in. De zaal vindt dat de fractie niet mee moet gaan met de chantage van de 
minister. Er gaat nu een verschuiving optreden van infrastructuur naar de Randstad. Francine 
Giskes geeft aan dat wat minister Netelenbos nu probeert de moeite waard is. De motie wordt 
na stemming verworpen.
Motie 70.0065, Grensarbeiders wordt zonder toelichting en zonder stemming aangenomen.

Burger en bestuur
Er liggen 43 punten ter besluitvorming voor.

Punt 1: Olga S. merkt op dat zij een probleem heeft als de vertegenwoordigende democratie 
niet meer zou bestaan, er alleen een referendabel bestuur zou overblijven.
Het referendum zou wel opgenomen moeten worden in de Grondwet.

Afgesproken wordt dat als er geen amendementen zijn ingediend bij een punt, dit punt niet in 
stemming wordt gebracht.
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Punt 1 wordt aangenomen.

Punt 2: AM 70.0045: Olga S. ontraadt het amendement, er staan teveel uitzonderingen in. Evt. 
gaan naar een grondwetswijziging.
Engels: dit is een signaal. Niet alleen institutionele zaken zijn referendabel, maar ook 
inlioudelijke. Toch is niet alles referendabel. Amendement overbodig.
Indiener wil duidelijk maken wat er mogelijk is.
AM verworpen.

AM 70.0003: dit amendement gaat de PC te ver. Elke keer meet opnieuw bekeken worden of
een evt. referendum niet in strijd is met.....
Amendement verworpen.

AM 70.0063: ingetrokken

AM 70.0004: geen opkomstdrempels voor een referendum lijkt democratisch, maar is bet niet. 
Slechts 1 persoon zou dan de uitslag kunnen bepalen! Democratisch gezien zou een reele 
opkomstdrempel er wel moeten zijn.
Amendement aangenomen.

Punt 2: aangenomen

Punt 3: AM 70.0025 en 70.0035 verworpen.
Punt 3 aangenomen.

Punt 4: AM 70.0005: de EK is steeds meer politick geworden. Vraag is wel wat doe je met de 
functie? Raad van State? Patrick Poelmann vindt punt 4 ondoordacht. Nypels vindt dat de 
legitimiteitvraag aan de orde is. Wie vertegenwoordigt het volk? De EK moet weg.
De EK is niet goed democratisch gelegitimeerd, werkt vertragend. Mogelijkheid tot 
overnemen functie is correctief referendum.
Amendement verworpen.

AM 69.0105: indien de EK afgeschaft zou worden is toetsing door de rechter noodzakelijk. 
Amendement aangenomen.

AM 69.0080 verworpen.
Punt 4 aangenomen.

AM 70.0026 aangenomen.

Punt 5: Tijdens een vorig congres was EOS ook aan de orde, maar dan voor intern gebruik. 
Bernhard (?) is van mening dat het congres voor moet stemmen. Olga vraagt om in dit punt 
op te nemen om een onderzoek te verrichten Nu niet direct een besluit nemen om het EOS in 
te voeren!
Punt 5 aangenomen.

Punt 6:
AM 70.0054 ingetrokken
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AM 70.0053: Argumenten die over en weer gaan: beoogde wethouders moeten op kieslijst 
staan!
Beoogde wethouders die op kieslijst staan geven aan in de raad te widen terwijl zij dat niet 
widen.
De een wil kandidaat wethouders als lijstduwer op lijst zetten: kiezersbedrog volgens anderen. 
Niet op de lijst zetten is volgens weer anderen kiezersbedrog.
AM 70.0053 verworpen 
AM 70.0048: verworpen.
Punt 6 wordt aangenomen

Punt 7: Laurens Jan Brinkhorst vindt dat de rol van de ministers wel zeer wordt beperkt.
Hij vraagt apaite stemming over de laatste volzin van dit punt. De Besluitvormingscommissie 
gaat hiermee akkoord.
Punt 7: eerste twee volzinnen punt 7 aangenomen.
Laatste volzin punt 7 verworpen.

Punt 8: voorstel L J. Brinkhorst om nationale soevereiniteit te veranderen in nieuwe 
bevoegdheden, Een amendement kan echter niet tijdens het congres worden ingediend. De PC 
wil wel de intentie van de opmerking overnemen.
Punt 8 aangenomen

Punt 9: AM 70.0047: 3 lagen is prima, de structuur ook. Cultuur moet veranderen! 
Amendement verworpen.
Punt 9 aangenomen.

Punt 10: AM 69.110: Patrick P. is tegen. Amendement verworpen.
AM 70.0007: verworpen 
AM 69.0082: aangenomen 
AM 70.0043: verworpen 
Punt 10: aangenomen.

Punt 11: AM 70.0036: verworpen.
Punt 11 aangenomen

Punt 12: aangenomen

Punt 13: aangenomen

Punt 14: AM 70.0010: verworpen 
Punt 14 aangenomen.

Punt 15: AM 69.0021 wordt als eerste in stemming gebracht; PC neemt dit over. Olga S. 
tegen!
Punt 15 wordt door de PC mgetrokken.

Punt 16: aangenomen
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Ten aanzien van punt 17 liggen er vier amendementen voor: AM 70.0013/69.0022 wordt na 
stemming verworpen AM 70.0055 en 70.0039 worden mgetrokken. AM 70.0038 wordt 
aangenomen.
Punt 17 wordt aangenomen.

Ten aanzien van punt 18 is AM 70.0027 ingediend. De PC ziet deze motie als betutteling. Het 
verkiezingsprogramma moet dunner. Er moet meer aan de burger overgelaten worden. Het 
amendement wordt na stemming verworpen.
Punt 18 wordt aangenomen.

Ten aanzien van punt 19 is AM 70.0014 ingediend. Deze wordt zonder stemming en 
toelichting aangenomen.
Punt 19 wordt aangenomen.

Punt 20 wordt zonder stemming aangenomen.
Punt 21 wordt zonder stemming aangenomen.

Ten aanzien van punt 22 zijn de amendementen AM 69.0023 en AM 70.0015 ingediend. De 
PC ontraadt AM 69.0023 tgv AM 70.0015. AM 69.0023 wordt na stemming verworpen AM 
70.0015 wordt zonder stemming aangenomen.
Punt 22 wordt zonder stemming aangenomen.

Ten aanzien van punt 23 zijn AM 69.0024 en AM 70.0041 ingediend. AM 69.0024 wordt 
door de PC overgenomen en zonder stemming aangenomen. AM 70.0041 vindt de PC 
onduidelijk. Dit amendement wordt verworpen.
Punt 23 wordt zonder stemming aangenomen.

Punt 24 wordt zonder stemming aangenomen.
Punt 25 wordt zonder stemming aangenomen.
Punt 26 wordt zonder stemming aangenomen.

Ten aanzien van punt 27 is AM 70.0017 ingediend. Dit amendement wordt zonder stemming 
aangenomen.
Punt 27 wordt zonder stemming aangenomen.

Punt 28 wordt zonder stemming aangenomen.
Punt 29 wordt zonder stemming aangenomen.

Vanuit de zaal wordt ten aanzien van punt 30 aangegeven dat het geen taak van de overheid is 
om andere vormen van werknemers organisaties te stimuleren. Vanuit de TK-fractie wordt 
hierop gereageerd door te zeggen dat het vreemd zou zijn tegen dit punt te zijn.
Punt 30 wordt na stemming aangenomen.

Ten aanzien van punt 31 wordt door de zaal aangegeven dat je niet lean sturen op het aantal 
commissariaten.
Punt 31 wordt na stemming aangenomen.

Punt 32 wordt zonder stemming aangenomen.
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Ten aanzien van punt 33 wordt door de zaal een simpele eenduidige wetgeving ipv 
convenanten bepleit. De PC vindt dat er al zoveel regelgeving is. Het is beter afspraken te 
maken.
Punt 33 wordt na stemming aangenomen.

De overige punten worden omwille van de tijd uitgesteld tot bet volgend congres.

Toespraak Partijvoorzitter
Gerard Schouw houdt zijn eerste speech als partijvoorzitter.

Politieke moties
Omwille van de tijd worden de politieke moties niet behandeld.

Roger van Boxtel
3 deskundigen olv Jaap Modder. Laatstgenoemde is het met Roger eens dat er nieuw elan 
nodig is.
Van Boxtel geeft nog eens aan dat de overheid alleen de spelregels maakt, verder niet.
Van Ravestein geeft aan dat er wat haar betreft 5 nationale projecten zijn; Veluwe, Groene 
Hart, Biesbosch, Hoeksche Waard en de Waddenzee.
Volgens haar moet de 5e Nota een programma bieden op landsdeelniveau. Een heel streng 
programma van eisen roept weerstand op.
Willems uit Maastricht wijst op hun notitie "Voorland". In Maastricht staat men met de rug 
naar de RO in Nederland. Men kijkt naar Aken en Luik. Dit is echter lastig door de 
Nederlandse wetgeving. Dit geldt ook voor Heerlen. Hij juicht het zeer toe als er meer ruimte 
gegeven zou worden om met (particuliere) partijen zaken te ontwikkelen. Wijst hierbij op het 
feit dat de HSL in Luik stopt, maar dat de aansluiting naar Maastricht inmiddels is opgeheven. 
De burgemeester van Delft (Hein van Oorschot) geeft aan dat de ontsluiting een ramp is. Het 
stadsgewestelijk vervoer werkt niet, dat moet een aanpak op het niveau van landsdelen 
worden. De Delta Metropool is hier een goed voorbeeld van. De toegevoegde waarde hiervan 
is dat men hier meer visionair denkt en dat men een kwalitatieve visie heeft. De uitvoering zal 
overigens lastiger worden.
Denk aan Den Haag/Rotterdam; wie is regisseur? die is er dus niet.
Vraag is ook nog: hoe organiseren wij de RO na "sluiting" van de varkensstallen?
Francisca van Ravestein (TK-lid) vindt dat de RO juist nu goed geregeld moet worden. Niet 
alleen denken aan prettig wonen, maar ook aan andere zaken.

Wegens tijdgebrek wordt de discussie beeindigd

Uitslag verkiezingen besturen en commissies
De voorzitter van de landelijke verkiezingscommissie maakt de uitslagen bekend.

Toespraak Fractievoorzitter Tweede Kamer
Thom de Graaf houdt een toespraak

Sluiting
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